
Sundhedsudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 27. april 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 706
Hvad er ministerens kommentar til artiklen ”Kun ringe evidens for gavnlig effekt af Ritalin 
til voksne med ADHD” i Dagens Medicin den 14. april 2022, og vil ministeren især svare 
på:
– om der er stærkt fagligt belæg for at forstå ADHD som en udviklingsforstyrrelse?
– hvor i hjernen udviklingen forstyrres som følge af ADHD, og hvor solid evidens man 

har for dette forhold?
– hvad evidensen er for at ADHD skyldes neuroatypi, er medfødt og primært bør be

handles medicinsk?
– hvordan det kan være, at ADHD diagnosticeres vidt forskelligt på tværs af de danske 

regioner?
– om diagnosen for ADHD er mangelfuldt defineret og dermed afgrænset fra andre 

forklaringsmodeller?
– om ikke man bør handle ud fra et forsigtighedsprincip, når tilgængelige langtidsstudi

er af anvendelsen af centralstimulanser over for børn tegner ”et broget billede”, og 
samtidig risikerer at vænne den udviklende hjerne hos børn til vedvarende påvirkning 
af amfetaminlignende stoffer?

– om der vil kunne anvendes bedre støtte og assistance til de børn, der oplever vanske
ligheder, hvis der var alternativer til at diagnosticere dem på baggrund af en antagelse 
om neuroatypi med medfølgende centralstimulanser på recept?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Trine.Torp@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand
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